
ZAŠTO SPOMINJEMO POREČ 1998 I 20 GODINA KASNIJE? 
  

Mnogi sudionici konferencije POREČ 1998 govore o njoj s puno emocija ili s poštovanjem. Zašto?  

Naše Društvo1 osnovali su 1983. godine, s kolegama, profesor dr.sc. Franjo Verić i profesor dr.sc. Davorin 
Kovačić koji su postali i prvi predsjednik i prvi tajnik. Kad je predsjednicom postala mr.sc. Božica Marić, 
prijavila je Društvo u ISSMFE2 koje je tako među prvim udrugama nakon osamostaljenja RH postalo 
članicom međunarodne udruge. 

Lijepi uspjeh konferencije NOVIGRAD 19943 potaknuo je ideju da se sljedeća Podunavska konferencija za 
mehaniku tla i temeljenje održi u Hrvatskoj. Podunavske konferencije4 okupljaju geotehničare 
podunavskog područja, uglavnom iz sljedećih zemalja: Njemačka, Austrija, Češka, Slovačka, Mađarska, 
Slovenija, Hrvatska, Srbija, Rumunjska, Bugarska. Zato su – nakon što se više članova Društva pridružilo sa 
svojim člancima – na Podunavsku konferenciju u Rumunjskoj u rujnu 1995. – putovali predsjednica mr.sc. 
Božica Marić, njena savjetnica dr.sc. Vlasta Szavits-Nossan, profesor dr.sc. Davorin Kovačić, profesor dr.sc. 
Ibrahim Jašarević i dr.sc. Sonja Zlatović.  

Odlučnost predsjednice Božice Marić (Slika 1), njena upornost i ljubaznost, pokazale su se neodoljivima i 
izabrani smo za domaćina sljedeće konferencije. Prezentacija Sonje Zlatović, neposredno prije odlučujućeg 
sastanka, bila je tako lijepo primljena (Slika 2), da je odmah priključena5 Organizacijskom odboru, te je u 
studenom 1995. razgovarala o Poreču 1998 sa svojim mentorom – to je profesor Kenji Ishihara6, tada 
predsjednik Japanskog geotehničkog društva, a 1998. i predsjednik ISSMGE – i privolila ga da sudjeluje. 
Jednako se čuveni organizator velikih konferencija i istaknuti znanstvenik i autor u području dinamike tla, 
profesor Shamsher Prakash zainteresirao da održi predavanje, a onda i niz drugih istaknutih geotehničara. 
Sudjelovali su i naši prijatelji profesor Heinz Brandl, koji je važni sudionik svih Podunavskih konferencija, i 
profesor William Van Impe, sljedeći predsjednik ISSMGE, s kojim se raspravljalo tijekom priprema. Dr. 
Suzanne Lacasse smo pozvali kad se pokazala potreba da dodamo probabilistiku. Gosti su bili također i 
profesor Delwyn G. Fredlund i profesor Serge Leroueil. U konferenciji su sudjelovala i dvojica naših 
inozemnih geotehničara, profesor Dobroslav Znidarčić (SAD, University of Bolder) i profesor Mladen 
Vučetić (SAD, University of California Los Angeles). Uz predavanja vrhunskih pozvanih predavača i 
prezentacije mnogih kolega, osigurali smo bogati cjelodnevni program. Na poleđinu pažljivo sastavljenih 
obavijesti  (omotnicu prikazuje Slika 3) metnuli smo fotografije Poreča i Jadrana koje će istovremeno 
osvježiti, pohvaliti i privući. I uspjeli smo! Na konferenciji je bilo preko 300 sudionika sa svih strana – 
popis, kao i niz fotografija dostupni su online7. 

Zašto smo tada pozivali toliko eksperata iz cijelog svijeta? Zato što smo poslije Domovinskog rata teško 
dolazili do literature i putovanja su nam bila skupa. Pa, ako ne možemo mi u svijet, neka svijet dođe k 
nama. I ne samo to. Pružili smo gostoprimstvo koje nije zaboravljeno: koncert Zagrebačkih solista u 
Eufrazijani, kušanje vina i istarskih specijaliteta, izlet Limskim kanalom, posjeta Areni, i uvijek topla 
srdačnost kroz cijeli dan konferencije i niz društvenih događanja u krasnoj Poreštini. Vodili smo brigu i o 
udaljenosti s koje sudionici dolaze, i organizirali prijevoz od Zagreba do Poreča i natrag – što posebnim 
autobusima, što automobilima članova Društva.  

Posebno je lijepo bilo to sudjelovanje u pripremi i odvijanju konferencije sve više i više članova – s voljom i 
veseljem – što je davalo posebnu draž i vrijednost događaju. 

Zašto, dakle, spominjati Poreč 1998 i to 20 godina poslije? 

Svakako, to je bio veliki događaj kojim smo se svijetu prikazali kao mala zemlja s velikim Društvom, i tako 
stekli poštovatelje i prijatelje, koji nam pružaju dragocjenu podršku kad zatreba. Također, imali smo prilike 
puno toga vidjeti i čuti, dobiti uvid u mnogo novoga. Treće, to je bio naš zajednički događaj koji nas je 
ohrabrio i usrećio, bar mnoge među nama, kao i početak otvaranja našeg Društva svijetu. 

Zabilježila Sonja Zlatović 

                                                           
1 Tadašnje ime je bilo: Društvo za mehaniku tla i temeljenje Hrvatske. Promjene imena i povijest Društva – začudno bogata, 
dinamična i zanimljiva – u kratkim se crtama mogu vidjeti na stranicama HGD: http://www.hgd-cgs.hr/o-nama-3/?lang=HR  
2 ISSMFE je tadašnji naziv ISSMGE: International Society for Soil Mechanics and Foundation Engineering preimenovano je 1997. 
godine u International Society for Soil Mechanics and Geotechnical Engineering 
3 Geotehnika prometnih građevina, http://www.hgd-cgs.hr/savjetovanja/novigrad-1994/  
4 Podunavskima smatramo sve Podunavske konferencije za mehaniku tla i temeljenje, tj. geotehničko inženjerstvo. 
5 Zadužena je za teme konferencije, s dr.sc. Vlastom Szavits-Nossan sastavljala je prvu obavijest, osigurala je lektore izvorne 
govornike, vodila korespodenciju i dokumentaciju, brigu o sažecima i slaganju zbornika radova (izdavač je Balkema), o dizajnu itd. 
6 Japanski zapis „j“ označava glas koji mi pišemo „đ“, a „sh“ je zapis glasa koji mi pišemo „š“ – ime čuvenog profesora mi bismo 
pisali Kenđi Išihara. Profesor Ishihara bio je predsjednik ISSMGE od 1997. do 2001. godine. 
7 Fotografije i podatke prikupljamo na http://www.hgd-cgs.hr/savjetovanja/porec-1998. Ako imate nešto… pošaljite, molimo! 
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http://www.hgd-cgs.hr/savjetovanja/porec-1998


 

Slika 1 Predsjednica Marić na Podunavskoj konferenciji 1995. godine u Rumunjskoj. Lijevo na slici je 
profesor António Gomes Correia, u pozadini profesor François Schlosser, desno na slici je profesor Sam 
Amar 

  

Slika 2 Večera nakon odluke o organizaciji konferencije, Mamaia 1995. 

 
Slika 3 Prva obavijest: omotnica pisma koje smo slali, u koju je bila prikopčana prva obavijest: s jedne 
strane tekst, s druge boje. Fotografiju crvene bitve koja je pratila cijelu konferenciju, kao i dizajn svih 
materijala, izradio je dizajner Krešimir Bauer. 

 
Slika 4 Na otvaranju konferencije govori predsjednik ISSMGE profesor Kenji Ishihara; tu su tajnik Društva 
Zvonimir Lisac i predsjednica Društva Božica Marić 



 

 
 
 
 
 
 
 
Slika 5 Prethodni predsjednik ISSMGE profesor Michele Jamiolkowski, Politechnico di Torino 

 
Slika 6 Budući predsjednik ISSMGE profesor William Van Impe, Ghent University, više puta je gostovao s 
predavanjima u Hrvatskoj, i profesor Dobroslav Znidarčić, University of Colorado Bolder 

 
Slika 7 Sekcija Djelovanje potresa: četvrti slijeva je profesor Mladen Vučetić, koji je rođen i diplomirao u 
Zagrebu, profesor na UCLA 

 
Slika 8 Profesor Heinz Brandl, TU Wien, koji vodi brigu o svim Podunavskim konferencijama 

 
Slika 9 Dr Suzanne Lacasse, tada direktorica NGI, Norveškog geotehničkog instituta 



 

Slika 10 S jedne od večera: profesor Delwyn G. Fredlund, prethodni predsjednik ISSMFE profesor Michele 
Jamiolkowski, aktualni predsjednik ISSMGE profesor Kenji Ishihara, predsjednica našeg društva Božica 
Marić 

 
Slika 11 Jedan od organizatora Nikola Sapunar 

 
Slika 12 Jedan od sudionika koji je došao na konferenciju u svoju domovinu izvana: dr. Neven Matasović 
doputovao je iz Kalifornije. 

 
Slika 13 Dvije članice Organizacijskog odbora: mr.sc. Verica Gjetvaj i dr.sc. Vlasta Szavits-Nossan, koja je 
vodila i konferansu konferencije. 

 
Slika 14 Član Organizacijskog odbora Bruno Škacan. 

 
Slika 15 Na izletu brodom po Limskom kanalu: predsjednik ISSMGE profesor Ishihara i tajnik Društva Lisac 

 

 

 


